
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia  w dniu 21 lipca 2020 r.  

 

I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 

platformę TEAMS MS. 

 

Zgodnie z pkt 23 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 

Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 1599/2020 Prezydenta 

Miasta Krakowa z dnia 9 lipca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia 

oraz zasad funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją 

Przewodniczącego KDO ds. Zdrowia, posiedzenie w dniu 21 lipca 2020 r. odbyło się 

zdalnie przez wykorzystanie narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy 

TEAMS MS. 

 

II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 

organizacji pozarządowych: 

1. Paweł Wójtowicz - „MATIO" Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym  

na Mukowiscydozę, 

2. Elżbieta Kowalczyk – Fundacja „Wyjdź Naprzeciw”, 

3. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN, 

4. Urszula Smok – Fundacja Urszuli Smok „Podaruj Życie” Ośrodek Pomocy Osobom  

z Chorobami Krwi i Nowotworami, 

5. Maria Szuba – Stowarzyszenie Przyjaciół Chorych na Chłoniaki „Przebiśnieg”. 

 

III. Obecni pozostali przedstawiciele organizacji pozarządowych, którzy złożyli wniosek  

       o przyjęcie do składu KDO ds. Zdrowia:  

1. Marek Lichota – Stowarzyszenie Apetyt na Życie (ponowny wniosek po wykreśleniu 

ze składu komisji w lutym 2020 r.) 

2. Grzegorz Grzonka – Fundacja Internationaler Bund Polska.  

 

IV.  Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 

1. Przemysław Cichy – Z-ca dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia, 

2. Maria Piętak-Frączek- Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 

3. Agnieszka Markielowska - Inspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki 

Społecznej i Zdrowia. 

 

V. Przyjęto następujący porządek obrad: 

1. Otworzenie spotkania. 

2. Wybór przewodniczącego, wiceprzewodniczącego, sekretarza na kolejny rok. 

3.Głosowanie nad połączeniem KDO ds Zdrowia z KDO ds Osób  

   z  Niepełnosprawnościami (poprzednie nie było formalne). 

4. Prezentacja nowych członków KDO. 

5. Głosowanie o przyjęciu nowych członków do KDO. 

6. Omówienie aktualnej sytuacji COVID-19 w Krakowie (Pan Dyr. P. Cichy lub osoba 

wyznaczona przez P. Dyrektora). 

7. Zaprezentowanie projektu PACJENCI PRO https://www.pacjenci.pro/  

8. Wolne wnioski. 

9. Zakończenie KDO. 

 

 

https://www.pacjenci.pro/


Przyjęto następujące ustalenia: 

 

Ad.1 Na początku spotkania, Przewodniczący komisji Pan Paweł Wójtowicz zaproponował 

głosowanie nad przyjęciem nowych członków do KDO ds. Zdrowia. Wnioski o włączenie  

do prac Komisji złożyły dwie organizacje tj.: Stowarzyszenie Apetyt na Życie oraz Fundacja 

Internationaler Bund Polska. Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia podjęła  

Uchwałę nr 1/2020 w sprawie przyłączenia Pana Marka Lichoty ze Stowarzyszenia Apetyt  

na Życie do Komisji („za” - 5 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów). 

Następnie, podjęto Uchwałę nr 2/2020 w sprawie przyłączenia Pana Grzegorza Grzonka  

z Fundacji Internationaler Bund Polska do Komisji („za” - 5 głosów, „przeciw”- 0 głosów, 

„wstrzymało się”- 0 głosów).  

 

Ad.2 Pan Przemysław Cichy, Z-ca dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia 

zaproponował aby sekretarzem komisji została osoba z członków organizacji pozarządowej 

wchodząca w skład KDO ds. Zdrowia. Jednocześnie, zapewnił o wsparciu organizacyjnym  

i merytorycznym przez przedstawicieli wydziału. Pan Paweł Wójtowicz zapytał obecnych  

o propozycję przewodniczącego, wiceprzewodniczącego oraz sekretarza. Po dokonaniu 

ustaleń, członkowie KDO, w tym nowo wybrani przystąpili do głosowania. Komisja Dialogu 

Obywatelskiego ds. Zdrowia podjęła Uchwałę nr 3/2020 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego KDO ds. Zdrowia w osobie Pana Pawła Wójtowicza („za” - 7 głosów, 

„przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów). Następnie, podjęto Uchwałę nr 4/2020  

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego KDO ds. Zdrowia w osobie Pana Pawła Marka 

Lichota („za” - 7 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów). Na koniec, 

podjęto Uchwałę nr 5/2020 w sprawie wyboru Sekretarza KDO ds. Zdrowia w osobie Pani 

Aliny Słowikowskiej („za” - 7 głosów, „przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”- 0 głosów). 

  

Ad.3. Z uwagi na brak kworum komisji podczas posiedzenia KDO ds. Zdrowia w dniu  

18 lutego 2020 r., podjęto ponownie głosowanie nad uchwałą dotyczącą połączenia   

KDO ds. Zdrowia z KDO ds. Osób z Niepełnosprawnościami. Podjęto Uchwałę nr 6/2020  

w sprawie połączenia KDO ds Zdrowia z KDO ds Osób z Niepełnosprawnościami. („za” - 0 

głosów, „przeciw”- 6 głosów, „wstrzymało się”- 1 głos). 

 

Ad.4. Pan Grzegorz Grzonka, jako nowy członek komisji i jednocześnie przedstawiciel 

Fundacji Internationaler Bund Polska przedstawił profil działalności organizacji, która działa 

od 2004 r. Misją Fundacji jest kompleksowe udzielanie wsparcia oraz aktywizacja zawodowa 

i społeczna osób wykluczonych w szczególności ze względu na wiek, pochodzenie, miejsce 

zamieszkania, wykształcenie czy status społeczny. Fundacja jest zarejestrowana i posiada 

siedzibę główną w Krakowie, posiada także biuro w Tychach. Główne obszary działalności 

to: pomoc społeczna (wsparcie dla osób niepełnosprawnych, bezrobotnych, znajdujących się  

w trudnej sytuacji życiowej), reintegracja społeczno-zawodowa osób długotrwale 

bezrobotnych, edukacja zawodowa młodzieży i dorosłych, edukacja niezawodowa młodzieży 

i dorosłych, wsparcie dla osób starszych, ekonomia społeczna (wsparcie doradcze dla 

podmiotów ekonomii społecznej) i wolontariat. Od 1.04.2009 r., Fundacja prowadzi  

w Tychach Centrum Integracji Społecznej (czyli Podmiot Ekonomii Społecznej).  

 

Ad.5. Głosowanie o przyjęciu nowych członków do KDO ds. Zdrowia podjęto na początku 

spotkania, zgodnie z sugestią Przewodniczącego komisji, Pana Pawła Wójtowicza.  

 

 

 



Ad.6.  Pan Przemysław Cichy, Z-ca dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia 

przedstawił aktualną sytuację związaną z COVID-19 w Krakowie. Nadmienił, iż wydział 

podjął szereg działań na rzecz walki z COVID-19, m.in. w dniu 21 marca br. uruchomiono 

ośrodek zbiorowej kwarantanny, zakupiono środki ochronne, przekazano środki na inwestycje  

oraz na zakup testów na koronawirusa dla Szpitala Uniwersyteckiego w Krakowie.  

Łącznie koszty jakie poniosła Gmina Miejska Kraków na wydatki związane z ochroną 

zdrowia i zabezpieczeniem przeciwko rozwojowi epidemii koronawirusa wyniosły 

4 476 084,35 zł. Ponadto, Zarząd Transportu Publicznego w Krakowie we współpracy  

z wydziałem, w odpowiedzi na zapotrzebowanie zgłaszane przez krakowskie szpitale  

w zakresie trudności w dotarciu do pracy pracowników szpitali podjął się organizacji 

transportu publicznego dedykowanego wyłącznie personelowi medycznemu, mieszkającemu 

na terenie Krakowa i aglomeracji. Przekazano również do dyspozycji Szpitala 

Specjalistycznego im. Stefana Żeromskiego SPZOZ w Krakowie bazę noclegową, mieszczącą 

się w jednym z krakowskich internatów. Powyższa inicjatywa odpowiadała na potrzeby 

pracowników Szpitala, którzy m.in. w obawie przed narażeniem swoich rodzin na ewentualne 

zakażenie koronawirusem, nie chcieli wracać po pracy do swoich domów. Pan Przemysła 

Cichy wspomniał również o żłobkach i klubach rodzica, które w czasie epidemii zaczęły 

funkcjonować zdalnie poprzez internetowy kontakt z dziećmi i ich rodzicami organizując 

wiele ciekawych zajęć edukacyjnych czy zabaw. Na koniec, przedstawiono aktualną liczbę 

łóżek zakaźnych w szpitalach, tj. w Szpitalu Uniwersyteckim obecnie jest 164 łóżek na  

5 oddziałach zakaźnych oraz 1 oddziale intensywnej terapii, z kolei w Szpitalu 

Specjalistycznym im. S. Żeromskiego są dwa oddziały zakaźne, w tym jeden dla dorosłych,  

a drugi dla dzieci. Łącznie są 44 łóżka. Aktualnie mamy 395 potwierdzonych przypadków 

zachorowań na COVID-19 w mieście Kraków. 

 

Ad.7. Pan Paweł Wójtowicz, Przewodniczący komisji przedstawił koncepcję projektu 

PACJENCI.PRO. Projekt ten powstał, aby wesprzeć rozwój kompetencji organizacji 

pacjentów. Prowadzone działania badawcze, szkoleniowe i doradcze są ukierunkowane na 

wzmocnienie ich niezależności i samodzielności. Projekt został objęty honorowym 

patronatem Rzecznika Praw Pacjenta. Ponadto, Pan Paweł Wójtowicz wspomniał, iż jest  

w Radzie Programowej Pacjenci.pro. Zachęcił także do udziału w odbywających się 

warsztatach on-line dla organizacji pacjentów. 

 

Ad.8. Pani Agnieszka Markielowska, inspektor w Referacie ds. Zdrowia przedstawiła 

członkom komisji informację na temat przeprowadzonego konkursu ofert na realizację zadań 

z zakresu zdrowia publicznego w 2020 r. W ramach konkursu złożono 16 ofert, w tym  

11 zostało zarekomendowanych przez komisję do otrzymania dotacji na łączną kwotę 

325 670,40 zł. Rozstrzygnięcie konkursu zostało zaakceptowane przez Pana Prezydenta,  

a obecnie trwa realizacja zadań publicznych z terminem do 31 grudnia 2020 r. Na koniec,  

Pan Marek Lichota ze Stowarzyszenia Apetyt na Życie wyraził zaniepokojenie związane  

z brakiem możności przyjęć w dobie koronawirusa pacjentów z chorobami 

gastroenterologicznymi na oddział do Szpitala Uniwersyteckiego, którzy tymczasowo są 

kierowani do 5 Wojskowego Szpitala Klinicznego z Polikliniką SPZOZ przy  

ul. Wrocławskiej. Pani Maria Piętak – Frączek, kierownik Referatu ds. Zdrowia przedstawiła 

aktualną sytuację i nadmieniła, iż zgodnie z informacjami dotyczącymi terminów leczenia 

zamieszczonymi na stronie Narodowego Funduszu Zdrowia Małopolskiego Oddziału 

Wojewódzkiego, najbliższy wolny termin na oddział gastroenterologiczny w Szpitalu 

Uniwersyteckim jest w dniu 10.08.2020 r., a wolny termin w 5 Wojskowym Szpitalu 

Klinicznym z Polikliniką SPZOZ przypada dopiero na 15.02.2021 r. Pani Maria  

Piętak-Frączek nadmieniła również o wstrzymaniu realizacji świadczeń zdrowotnych  



w ramach programów polityki zdrowotnej w dniu 16 marca br. w związku z ogłoszonym na 

obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanem zagrożenia epidemicznego, a później stanem 

epidemii. Jednocześnie, od 1 lipca br. wznowiona została realizacja wszystkich programów 

polityki zdrowotnej na podstawie wytycznych Głównego Inspektoratu Sanitarnego oraz 

Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Pan Paweł Wójtowicz nawiązał do 

działającego Całodobowego Telefonu Informacji Medycznej, którego idea mogłaby zostać 

bardziej wypromowana na różnych stronach internetowych (m.in. poprzez wysokie 

pozycjonowanie) gdyż pełni ważną rolę w informowaniu mieszkańców miasta Krakowa na 

temat możliwości leczenia w placówkach medycznych czy realizowanych programach 

zdrowotnych. Na koniec, Pani Maria Piętak-Frączek zwróciła się także z propozycją 

przesłania do członków KDO projektu zmiany ustawy o zdrowiu publicznym celem 

wniesienia uwag. Nadmieniła, iż zmiany obejmują m.in. rozszerzenie katalogu zadań  

z zakresu zdrowia publicznego. Pan Paweł Wójtowicz ponownie zaapelował na koniec  

o możliwości włączenia się nowych organizacji pozarządowych do KDO ds. Zdrowia.  

 

Ad.9. Ustalono harmonogram posiedzeń KDO ds. Zdrowia w 2020 r., które wstępnie odbędą 

się w dniach: 22 września o godz. 10:00 oraz 24 listopada br. Członkowie wyrazili chęć 

kontynuowania spotkań zdalnie. 

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia.   


